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PRESSUPOSTS PARTICIPATIUS 2018 
 
 

FULL EXPLICATIU DE LES PROPOSTES DESESTIMADES 
 
 
Seguidament, podeu consultar les propostes que no es poden valorar perquè no compleixen 
els requisits per poder ser incloses als pressuposts, pels següents motius: 
 

 Propostes que el cost sigui tan elevat que no es pot executar sense comptar amb 
ingressos extraordinaris finalistes d’altres administracions o que no es poden finançar 
només del pressupost municipal. 

 Propostes que són competència d’altres administracions. Tot i això, l’Ajuntament es 
compromet a realitzar tots els tràmits i gestions amb la resta d’administracions per dur 
endavant les propostes. 

 
 

ALGAIDA 
 

1. Climatitzar/cobrir la piscina municipal 
Presenta un pressupost elevat (500.000 €) i no es pot incloure amb les propostes municipals. A més, aquest és un 

projecte que, a part de l’alt cost de construcció i instal·lació, té un cost de manteniment al llarg de tot l’any molt 

elevat.  

 
2. Peatonalització/tancament de la Plaça d’Algaida total o parcial/zona de jocs 
Aquesta proposta en aquets moments no es pot dur a terme perquè primer s’ha de fer un estudi de mobilitat al 

nostre municipi, sobretot al centre i a les vies escolars; estudi que s’iniciarà a principis de l’any 2018 i que per la 

seva posada en marxa comptarà amb la participació dels ciutadans i ciutadanes, associació comerç i empresa, 

AMIPA del CEIP Pare Bartomeu Pou i altres associacions del municipi. Per tant, l’estudi de mobilitat sempre es farà 

amb les aportacions dels ciutadans i ciutadanes i amb la implicació dels sectors afectats.  

 
3. Un parc o zona verda per als infants i adults en els voltants de la zona del camp de futbol 
amb zona de pícnic i jocs infantils, entre d’altres 
Actualment, la zona verda de què disposa l’Ajuntament, i malgrat la titularitat municipal, no disposa d’accés directe. 

El planejament urbanístic preveu un que es faci per la part del sector urbanitzable d’Es Porrassar. A dia d’avui, i fins 

que no s’urbanitzi aquest sector, no es podrà disposar d’un accés, tot i que cap la possibilitat de poder-hi accedir 

per la via de circumval·lació, un cop aquesta s’hagi realitzat. 

 
4. Recuperació de l’escorxador municipal per un nou ús de serveis a la ciutadania. 
En aquests moments no és possible perquè no disposem de cap edifici ni solar municipal per poder traslladar les 

dependències, magatzem i aparcaments de la brigada municipal, policia local, protecció civil i punt verd del 

municipi. 
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5. Augment de la plantilla de la policia local  
Als pressuposts de 2017 s’ha incorporat una partida per cobrir la plaça d’un cap de policia local, el qual 

s’incorporarà a la plantilla durant aquest mes de novembre, concretament el 27. De totes maneres, malgrat aquest 

fet, si que seguirem fent feina per a l’augment de la plantilla, ja que pels pressuposts de 2018 hi ha la partida 

econòmica necessària per a la incorporació d’un nou agent de la policia local, encara que en aquets moments el 

problema més greu és la falta de policies locals a les nostres illes i aquest fet dificulta que les plantilles puguin ser 

completes.  

 
6. Fer una zona tancada perquè els propietaris de cans al municipi hi puguin dur els animals  
per estar amollats, amb pipi-cans, bancs, etc. 
L’Ajuntament no disposa de terrenys públics per a aquesta acció, l’únic de què disposa ara és el situat al carrer de 

les escoles i el seu ús està destinat a un ús escolar i de lleure pels infants i pares. De totes maneres, l’Ajuntament 

seguirà treballant per fer complir l’ordenança existent, a més de dur a terme campanyes de sensibilització entre els 

propietaris dels animals (hi ha diferents propostes per votar relacionades amb aquest tema).  

 
7. Millora de la infraestructura de la xarxa d’internet al municipi, instal·lació fibra òptica 
Des de l’Ajuntament  ja hem tingut reunions amb diferents empreses per a la instal·lació de la fibra òptica i, en 

principi, i segons les seves informacions, dins l’any 2018 està previst la instal·lació de la fibra òptica, sempre que 

compleixen els requisits de compliment de la normativa urbanística de l’Ajuntament.  

 
8. Contractació de dues educadores per a l’escoleta d’estiu de l’escoleta  municipal Flor de de 
Murta per poder tenir obert durant tot l’estiu 
Després d’haver anunciat a l’abril de 2017, que l’escoleta d’estiu de Flor de Murta acabaria dia 15 d’agost, i havent 

arribat algunes queixes de famílies, ens vàrem reunir amb els pares representants del Consell Escolar de Flor de 

Murta, per tal que ells es posessin en contacte amb les altres famílies i poder saber de primera mà quantes eren les 

famílies realment afectades. L’Ajuntament, en aquell moment ja va oferir la possibilitat de mantenir l’escoleta 

oberta si tal era el cas; però al final, només va ser una família que realment tenia la necessitat, que després de tot,  

varen ser ells mateixos els qui decidiren que no ho necessitaven perquè ja ho havien solucionat. Una altra de les 

peticions que les famílies ens feren arribar va ser que aviséssim amb antelació per elles poder-se organitzar. Per 

això, aquest curs, juntament amb la circular de notificació de dies de festa i tancament de l’escoleta, ja hem 

anunciat que l’escoleta tancarà dia 15 d’agost. Malgrat això, estem oberts a que, si hi ha famílies que realment ho 

necessitin i fan la petició de que continuï oberta l’escoleta, en aquest cas, només de caire assistencial, és a dir 

guardaria, l’Ajuntament té previst, i així es contemplarà en el pressupost de l’any 2018, gestionar la contractació de 

personal o empresa per poder prestar el servei. Sempre tenint en compte que l’escoleta d’estiu és només pels 

infants que han assistit a l’escoleta durant el curs escolar. 

 
9. Soterrar cablejat elèctric i telefònic 
L’Ajuntament només te competència a damunt el cablejat d’enllumenat públic municipal; la resta de cablejat no 

soterrat son competència de Red Eléctrica Española i empresa de telefonia. Per tant, la proposta de soterrament de 

cablejat d’enllumenat públic municipal no es pot executar en aquests moments ja que el seu cost es tan elevat que 

només es possible si podem comptar amb ingressos extraordinaris finalistes d’altres administracions ja que no és 

poden finançar només del pressupost municipal.  
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10. Neteja i manteniment del torrent de Son Capellà 
El manteniment i neteja dels torrents són competència  de la Direcció General de Recursos Hídrics de la Conselleria 

de Medi Ambient del Govern de les Illes Balears. Des de l’Ajuntament es va sol·licitar la neteja dels torrents del 

municipi, sobretot arrel de les tempestes de finals de 2016 i principis de 2017, les quals varen causar danys 

quantiosos al nostre municipi, tant en béns municipals com en particulars. Per aquest fet, al Ple municipal del mes 

d’octubre i per unanimitat de tots els grups municipals vàrem demanar a la Conselleria de Medi Ambient la neteja 

dels torrents del terme, i estam a l’espera que el nou contracte de la conselleria amb el Ministeri de Medi Ambient 

del Govern Central es dugui a terme, i després esperar si els torrents del nostre municipi tenen prioritat per a les 

accions. En vista d’aquest fet, i per millorar la neteja i manteniment, i sobretot la seguretat, pels pressuposts 2018, 

farem tot el possible per posar una partida per a aquestes feines, sempre demanant l’autorització administrativa 

que en aquest cas és de la Direcció General de Recursos Hídrics del Govern de les Illes Balears.  

 

11. Obrir el Pati de la Rectoria per convertir-lo en espai verd, fer una petició ciutadana al Bisbat 
de Mallorca 
Intentarem des de l’Ajuntament, i sempre dins les nostres possibilitats reemprendre converses amb els organismes 

pertinents per tal de mirar quines possibilitats reals hi ha per fer alguna intervenció. Cal recordar que des de 

l’Ajuntament ja es varen iniciar aquests tràmits en relació al possible lloguer per part de l’Ajuntament i 

manteniment de tot l’edifici de la Rectoria, sense perdre l’ús per part de l’administració eclesiàstica de les activitats 

que duen a terme, i ens fou denegada la petició. 

 
12. Arreglar cablejat telefònic del Camí de Son Garbí 
El tema del cablejat telefònic no és de competència municipal, no obstant això, iniciarem les gestions amb 

Telefònica per veure la possibilitat d’actuar amb aquest tema. 

 
13. Crear un club d’esplai pels nins i nines del municipi 
Des de l’Ajuntament i sempre amb la col·laboració i suport del Casal de Joves recolzarem qualsevol iniciativa per a la 

posada en marxa del club d’esplai; prova d’aquest fet és que des de la Regidoria de Joventut i amb el Casal dels 

Joves s’han subvencionat i organitzat cursos de monitors de temps lleure amb l’objectiu de la creació del club 

d’esplai. Per tant, i recordant les activitats que en aquets moments duu a terme el casal de Joves amb la seva 

dinamitzadora amb joves i infants, des de l’Ajuntament recolzarem la iniciativa de qualsevol persona i/o entitat que 

vulgui crear el club d’esplai. Cal recordar, que els clubs d’esplais han de ser organitzats i gestionats per entitats 

sense ànim de lucre.  

 
14. Obrir carrer de na Fiola  
En aquest moments per poder obrir aquest tram del poble s’ha de fer una modificació de les NNSS , tema amb el 

qual l’Ajuntament hi està fent feina. 

 
15. Apertura d’una altra farmàcia al municipi 
No és competència municipal, és competència de la Conselleria de Salut.  
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16. Creació d’un lloc d’assaig per els musics, artistes i associacions del municipi 
En aquests moments el nostre municipi compta amb el Casal de Música, on actualment s’hi troba la seu de l’Escola 

de Música, de la Banda de Música d’Algaida i l’Orfeó Castellitx. Per tant, aquest és un espai adequat per a aquesta 

petició, sempre tenint en compte els horaris d’ús ja establerts per a les activitats anteriorment anomenades.  

 
17. Posar un tendal als bancs del parc infantil del passeig de l’antiga carretera de Manacor 
L’any passat es varen sembrar arbres a l’antic passeig, per tant, a l’anar creixent augmentarà l’espai d’ombra; 

tampoc no veiem factible instal·lar tendals als diferents bancs.  

 
18. Alçar la voravia en el carrer Palma número 73 
Entenem que aquesta és una acció que no compleix l’objectiu dels pressuposts participatius ja que només afecta a 

un sol veïnat i a un sol domicili; si la intervenció s’ha de estudiar, seria per a tota la voravia afectada. 

 
19. Mercat mensual de productes locals en temporada turística 
Pel proper any 2018, i dins el primer trimestre, es posarà en marxa un mercat mensual que es celebrarà els 

dissabtes matins, amb la venda de productes locals i de proximitat al nostre municipi. Aquest mercat es farà de 

manera conjunta amb els municipis de Porreres i Montuïri, itinerant una setmana a cada poble, i anirà acompanyat 

de diferents activitat lúdiques per dinamitzar el comerç local als nostres pobles. 

 
 
  

PINA 
 
20. Peatonalització del carrer de l’Església fins al cap de cantó amb el carrer Major a Pina 
Seguint amb l’explicació del punt 2, també es farà un estudi de mobilitat a Pina, en haver acabat el d’Algaida, i 

sempre amb les aportacions dels ciutadans i ciutadanes i amb la implicació dels sectors afectats i associacions del 

municipi. 

 
21. Passeig al camí del cementiri de Pina 
No es pot incloure a les propostes dels pressuposts participatius  pel seu cost elevat; al mateix temps parlam d’un 

espai que inclou zona rústica i zona urbana i, per tant, s’ha de tenir en compte el complimenti i l’adaptació  de la 

normativa urbanística.  

 
22. Transport públic Algaida- Pina- Algaida 
L’Ajuntament d’Algaida ja ha iniciat converses amb la Conselleria de Territori, Energia i Mobilitat del Govern, per a 

la implantació del transport públic entre els dos nuclis urbans. Des de la Conselleria s’està fent feina per implantar 

aquest servei i aconseguir que amb el nou Pla del Transport Regular de Viatgers, que entrarà en vigor l’any 2019, hi 

quedi inclosa aquesta ruta. 
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23. Construcció d’un tram peatonal que uneix el Camí de Muntanya i el camí des Camp des 
Pins al tram de la carretera MA-3130  
Per poder posar en marxa aquesta acció l’Ajuntament ha de sol·licitar permís al Departament de Carreteres del 

Consell de Mallorca, així com l’execució d’un estudi de viabilitat econòmica i la realització  d’un projecte per poder 

saber la possibilitat i el cost econòmic del mateix.  

 
24. Asfaltar camí d’Establits a Pina 
Alt cost per poder incloure aquesta acció als pressuposts participatius, no obstant s’estudiarà si en un futur es pot 

incloure i duu endavant.  

 
25. Posar veles/tendals al parc infantil de Pina 
Pel tipus de construcció del parc infantil i la possibilitat de complir la normativa en relació a la seguretat dels usuaris 

del parc en aquest moments l’obra seria molt costosa. 

 
 
 

RANDA 
 
26. Asfaltar/Pavimentar el sòl de l’aparcament de l’Hort de Son Romeguera a Randa 
L’aparcament es troba en sòl rústic i zona ARIB i, per una banda. Per l’altra, no es pot interrompre la permeabilitat 

natural del terreny per motius mediambientals i de corredissa de l’aigua que davalla de la part d’alt de Randa. No 

obstant, des de l’Ajuntament anirem fent accions de manteniment dels aparcament municipals.  

 
27. Millora de la plaça de l’Hort de Son Romeguera: il·luminació, manteniment arbrat, 
empedrar el sol, drenatge. 
Tal com hem comentat en el punt anterior, i pels mateixos motius, quan es va construir el parc de l’Hort de Son 

Romeguera només s’autoritzà per Medi Ambient un espai d’empedrat i no es va deixar ampliar ni modificar (cal 

recordar que, en un principi només es podia construir un aparcament a Randa i que la construcció de la zona 

d’esbarjo a la part d’alt no estava permesa. El Departament de medi Ambient hi accedí excepcionalment, amb tota 

una sèrie de limitacions perquè a Randa no hi havia cap zona d’esbarjo). En relació a l’augment de la il·luminació 

dins els pressuposts participatius de l’any 2017 una de les accions executades ha estat l’augment de la il·luminació a 

la plaça i per tant, ja s’ha dut endavant aquesta proposta.  

 
28. Augmentar seguretat i limitació de la velocitat dels vehicle dins el nucli urbà de Randa 
Aquest es un tema competència del Departament de Carreteres del Consell de Mallorca, no obstant els hi 

demanarem si és viable delimitar més la velocitat dins el casc urbà de Randa i si ho poden duu endavant. 

 
29. Prohibició dels clàxons dins el nucli urbà  de Randa.  
El Codi de Circulació vigent contempla que l’ús dels clàxons durant el dia està prohibit, s’ha de limitar a situacions 

on aquest ús sigui motiu real d’evitar un accident o en cas d’emergència.  
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30. Millores al cementiri municipal de Randa  
Aquestes millores tenen un cost econòmic elevat per ser incloses dins els pressuposts participatius. Des de 

l’Ajuntament es tindrà en compte per a properes inversions que es puguin duu a terme.  

 

31. Estructures d’ombra a l’àrea infantil de l’hort de Son Romeguera a Randa 
Tal com hem recordat a altres punts la construcció d’estructures al parc infantil és restingida, per tant el que es 

podria fer seria, i sempre complint la normativa, és la sembra d’arbres per poder augmentar l’ombra. 

 
32. Més il·luminació al rellotge del campanar de Randa 
Aquesta acció està a punt d’executar-se.  

 
33. Reductors de velocitat a les dues entrades a Randa: un a l’alçada del carrer de Ses Parres i 
l’altre a l’entrada per la part de la carretera d’Algaida a Llucmajor abans de la corba del molí 
Competència del Departament de Carreteres del Consell de Mallorca, els hi farem arribar que facin l’estudi de 

viabilitat d’aquesta intervenció.  

 
34. Senyalització a la carretera de Randa/Cura: «Respecte 1,5m als ciclistes, km a km 
percentatge inclinació i km fins al final- alçada» 
El mateix que apartat anterior.  

 


